
2. Borgermøde om cykler 

Borgermødet om cykler blev afholdt i KulturStationen den 9. marts 2023, hvor deltagerne blev 

klogere på, hvordan man kan få styr på cyklerne i Vanløse Bymidte.  

Mellem 50 og 60 mennesker mødte op til mødet. Først bød Jørgen Schlosser fra Vanløse Bymidte 

velkommen og præsenterede aftenens program. Han gav desuden som repræsentant for 

Cyklistforbundet, hvor han arbejder, et kort oplæg om god cykelparkering, og hvordan man gør 

det i andre byer som fx Amsterdam. 

Problemstilling 

Hovedproblemerne ved cykler i Vanløse Bymidte er: 

- For mange cykler holder, hvor de ikke burde være og ødelægger pladserne  

- Cykelhuset mellem Kronen og stationen bliver kun brugt 49%, mens det flyder med cykler bl.a. på 

Frode Jakobsen plads. 

- En cykelstald ved Kronen, der står halvtom - og ikke er indbydende. Du kan fx ikke køre ind i den 

og skal trække hen over torvet først. 

- Nogle metroskinner, der burde forkortes, så cykelkælder og metro kunne integreres meget 

bedre. 

- Folks adfærd 

Adfærd 

Det sidste holdt vanløseborger og kommunikationsrådgiver, Paul Metelmann, et spændende 

oplæg om. En af hovedpointerne var, at du ikke kan afhjælpe dårlig infrastruktur med 

kommunikation. Du løser ikke grundlæggende problemer ved at sætte skilte op. 

 

Vi mennesker vil gerne springe over, hvor gærdet er lavest - og parkere cyklen, der hvor det er 

mest bekvemt for os selv. 

Til sidst var der debat, hvor Peter Fjeldsted fra Vanløse Bymidtegruppe styrede slagets gang. 

 

 

 


